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Úvodník 

Ve středu 21. prosince začala astronomická zima. 
V pátek 23. prosince začínají vánoční prázdniny. Ale 
právě nyní, v tuto chvíli, kdy jste se rozhodli přečíst 
si Školního špióna, začíná smršť informací a 
zajímavostí o dění na naší škole. Nahlédněte s námi 
do tříd, inspirujte se tvořivostí našich žáků, oceňte 
jejich sportovní i intelektuální výkony. Podívejte se 
s námi také za zdi školní budovy, i teď v zimě se totiž 
jezdí na výlety a exkurze.  

A protože se nezadržitelně blíží vánoční čas, 
přejeme všem žákům, všem rodičům, všem 
kolegům  pedagogického sboru i všem 
zaměstnancům školy klidné prožití 
nadcházejících svátků. A do nového roku 2023 
jen to nejlepší! 

  Mgr. Jana Elbelová a Mgr. Jana Švýcarová 

KALENDÁŘ AKCÍ  
22. 12. 2022 - vánoční besídky 
23. 12. 2022 – 2. 1. 2023 vánoční prázdniny  
9. - 14. 1. 2023 – lyžařský výcvik 
31. 1. 2023 - pololetní vysvědčení  
3. 2. 2023 - pololetní prázdniny  

Pan učitel Kučera a žáci 8.A se postarali o 
originální "jesličky". Vlastnoručně je 
vyrobili v hodinách praktických činností. 

Práce žáků 6.H



 
Čertí škola v 1.A  
5. 12. 2022 měly děti z 1.A projektový 
den: Čertí školu. Ráno jim byly 
rozdány vstupenky do pekla a mohly 
vstoupit. Nemyslete si, že se čerti 
neučí. Učí se, ale trochu jinak než děti 
ve škole. Čertíci plnili různé úkoly 
během celého dopoledne a opravdu 
mezi ně zavítal i Mikuláš s andílky. 
Strach v dětských hlavičkách nebyl 
nesmírného rozměru, který děti 
dokázaly překonat, a peklem se vinuly 

básně i písničky. Nikoho čert neodnesl a děti dostaly sladkou odměnu.  
Mgr. Irena Matoušková  

Jak byly děti ve 2.B spokojené s mikulášskou nadílkou?  
Co vám nadělil Mikuláš? Buráky nebo oříšky, bonbóny, 

omalovánky.  
Líbil se vám Mikuláš? Mikuláš byl přísný. 
Báli jste se čertů? Ne! Jeden nám nadělil tetování! 

Načmáral nám to na čelo, na tvář, na bradu, na nos. 
 Poděkovali jste Mikulášovi za nadílku?  
Jo. Týnka Málková za nás za všechny zarecitovala básničku. 

 
Co na to Mikulášova parta: 

Čerti: Dnešní malé děti jsou 
drzé. 
Mikuláš: Nejhodnější děti 
brečely, nejzlobivější byly v 
klidu.  

Andělé: Některé děti byly hodné. Překvapila mě školka, že z nejmladších dětí nikdo 
nebrečel. A paní učitelka si vzala pro jistotu na čerty telefonní číslo.  

 
 
Naši hokejisté porazili tým 
pražské Sparty   
3.H byla fandit svým 
spolužákům na zimním 
stadionu. Fandili úspěšně, 
hokejisté porazili tým pražské 
Sparty 5:3 a Péťovi 
Kotěšovskému se povedlo dát 
tři góly. Hurá!!!  

Mgr. Šárka Kopecká  
 

 

Zprávy ze tříd 

Monika Hrbková, 7.A



 

Tvoření v 5.B 

 
Super výlet v Technickém přírodovědném klubu Žatec 

V přírodovědě jsme začali probírat Vesmír. Naše milá paní 
učitelka pro nás připravila super exkurzi. Poznali jsme nové 
galaxie ve Vesmíru, dozvěděli jsme se spoustu zajímavostí 
o planetách Sluneční soustavy a viděli jsme i povrch Měsíce. 
Spatřili jsme povrch všech planet a některých jejich měsíců. 
Já osobně jsem se dozvěděl, že prstence nemá jen Saturn, ale 
i Jupiter, Uran i Neptun.  

Antonín Příhoda, 5.B 

 Tonda Obal  
V naší škole proběhla dne 7.12. 
beseda, která nesla název Tonda 
Obal. Přednáška byla o třídění odpadu 
a recyklaci. Viděli jsme také mnoho naučných videí. Podle mého 
hodnocení to bylo naučné a zajímavé. Dozvěděl jsem se například, že v 
Kodani mají spalovnu, která má střechu využitou jako sjezdovku, a také 
to, že se za posledních 20 let v Německu postavilo mnohem více 

spaloven než u nás. Důvodem je strach ze spalování odpadu.   
Kryštof Rybář, 6.B  

 
Dne 7.12. jsme se se třídou 6.B účastnili 
recyklování s Tondou Obalem. Dost jsme se 
toho dozvěděli. Třeba jak správně 
recyklovat, co kam patří a nepatří. 
Nejpoučnější bylo, že musíme 
rozdělit plastovou lahev od obalu, 
protože ty stroje neumí obaly 
sloupnout. Ukázali nám ve videu 
spalovny a sběrné dvory nebo jak se 
vyrábějí plastové lahve.  

Natálie Pánková, 6.B 

Zprávy ze tříd 



 
Hadi ve škole 
Na počátku listopadu jsem mohl žákům 
prvních a sedmých tříd přinést na besedu 
ukázat některé hady z našeho chovu. Pro mne 
to byl velmi zajímavý den plný zvídavých 
otázek a rozzářených dětských očí. Překvapilo 
mě, že ani prvňáčci se hadů nebojí a klidně si 
je pohladí. Mám z toho upřímnou radost.  
Děkuji za pozvání paní učitelce Elbelové.  

Vladimír Cerha  
 

 
Při této besedě jsem tátovi pomáhal. Procházel 
jsem lavicemi a ukazoval kamarádům ze školy 
naše korálovky a heterodony. Chtěl jsem, aby je 
všichni viděli, protože v hodinách přírodopisu 
právě probíráme ještěry a hady. Také dětem z  
1. třídy se hadi líbili.  

Patrik Holeček 7.A  
 

 
V galerii si 7.H zahrála na detektivy  
Dne 16. 11. jsem navštívila se třídou 7.H a paní 
učitelkou Elbelovou Galerii Benedikta Rejta, 
kde se konala výstava Moniky Immrové. Paní 
průvodkyně nás provedla zajímavým 
betonovým interiérem. Připravila si pro nás 
čtyři různé materiály, ze kterých se vyrábí 

sochy, a my měli poznat, o jaký se jedná. 
Další část prohlídky jsme strávili o patro níže, 
kde byly pouze sochy. Dostali jsme lupy a 
obrázky, na kterých byly zobrazeny malé 

části soch. Podle obrázků jsme 
hledali dané sochy. Na závěr nám 
paní průvodkyně ukazovala reliéf, 
což je vystouplý obraz. Rozdala 
nám papíry a zkoušeli jsme si 
reliéfy vyrobit zpřehýbáním či 
zmuchláním papíru. Byla jsem v 
galerii poprvé a moc se mi tam 
líbilo. Určitě bych prohlídku 
doporučila i jiným třídám.  

Eliška Kloučková, 7.H  
 

Zprávy ze tříd 



 
 

Domácí pokusy žáky baví   
Během prvního pololetí si zkusily děti ze sedmých a 
osmých tříd pár domácích pokusů. První, který si osmáci 
doma zkusili, byla filtrace jakékoli směsi přes filtrační 
papír. Posílali fotky a úkolem bylo nejen filtraci provést, 
ale i dobře pokus zdokumentovat. Další pokus se týkal 
krystalizace. Osmáci se snažili vyrobit co nejdokonalejší 
krystal kuchyňské soli. 
Favoritkou se stala Lucka 
Aidlpesová, které se pokus 
opravdu podařil. Ve fyzice 
se vyznamenala Natálka 
Součková, která doma 
vyrobila funkční siloměr z 
papíru. Zajímavé je, že se o 
tento náročný výrobek 
pokusila jen děvčata.  

 Ing. Marie Růžková  
 
Tématem besedy bylo duševní zdraví  
V rámci projektu Den pro školu jsem do naší školy pozvala výzkumného pracovníka 
Národního ústavu pro duševní zdraví pana Alexandra Kasala. Pro žáky 7.B, 8.A a 8.B si 
připravil besedu, v níž je seznámil se základní problematikou duševního zdraví a duševních 
onemocnění.   

Mgr. Jana Elbelová   
Dne 15. 12. 2022 za námi 
přijel pan Alexandr 
Kasal s besedou o 
duševním zdraví. Dorazil 
z Prahy, aby si s námi 
povídal. Také nám 
pouštěl zajímavá videa a 
dozvěděli jsme se, kde 
můžeme hledat pomoc, 
kdybychom se cítili 
špatně. Určitě je dobře, 
že za námi někdo takový 
přijel. Myslím si, že to i 
nějaké žáky vyvedlo z jejich mylných myšlenek o duševním zdraví. Ráda bych, aby se to 

někdy zopakovalo.                                                  Gabča Brdková, 7.B  
 

 

 

Jedno z prezentovaných videí o problematice  
sebepoškozování si můžeš přehrát po načtení  
tohoto QR kódu.  
  

Zprávy ze tříd 



 
 
 

Němčináře potěšily zasněžené Drážďany  
V pondělí 12. 12. vyrazili němčináři z 8. a 9. tříd na 
výlet do Drážďan. Kromě vánočních trhů navštívili i další 
obchody. Cesta autobusem tam i zpět byla zábavná a 
všichni nasbírali hezké vzpomínky.   

Petra Marešová, 9. A  

 
 
Vánoční dílna pro Zvídálky 

Při poslechu koled a svíčkách jsme zdobili perníčky. Bylo to skvělé a všichni jsme si to moc 
užili. Domů jsme si s perníčky odnesli také dárečky, které jsme našli pod stromečkem.   

Natálka Součková, 7. A 

 

 
První adventní 

neděli zazpívali 
Otakárci na 
Rozsvícení 
vánočního 
stromu na 

náměstí. 
 
 
 
 

Další zprávy 



 
 
7. A dala seniorům k Vánocům krásný dárek 

9. prosinec jsme si zpříjemnili vánoční dílnou. Vyrazili jsme do mosteckého Domova pro 
seniory, se kterým jsme navázali spolupráci v rámci projektu „Mezigenerační solidarita“. 
Společně s babičkami jsme vyráběli sněhuláčky z ponožek. Přitom nám vyprávěly o svých 
zážitcích a vánočních dárcích. Vánoční dílnu jsme završili společnou fotkou u stromečku, kde 
děti slavnostně sněhuláčky předaly „svým“ babičkám a obdržely od nich náramky. Společně 
prožité dopoledne pohladilo všechny přítomné na duši. Vznikla nová přátelství a těšíme se na 
jaro, kdy jsme pozváni na sportovní den.                                               Mgr. Jana Švýcarová 

Návštěva Domova pro seniory byla skvělá, obzvlášť naše babička byla skvělá. Dozvěděli jsme 
se, že je bývalá učitelka a že procestovala skoro celý svět. Pojedu za ní i s rodinou. Doufám, 
že se tam se školou pojedeme znova.                                                           Natálka Součková 

Podle mě to byl nejlepší 
vánoční dárek pro důchodce 
z Mostu. Hodně jsme si to užili 
a oni taky. Babičky byly moc 
překvapené, když jsme jim 
sněhuláčky z ponožek 
darovali.             Rosťa Petrus 

Líbilo se mi to, babičky nás 
neustále chválily. Jedna nám 
vyprávěla o tom, jak v našem 

věku byl pro ni nejlepší dárek, co dostala, punčochy.                                           Vašek Vurbs 

Akce se mi hodně líbila. Sedla si k nám hodná babička a ta byla učitelka. Dostaly jsme od ní 
náramek. A snažila se hodně zapojit a vyprávěla nám o cestování, a jak učila. Bylo to super, 
moc ráda bych si to zopakovala.                                                                  Barča Čáslavková 

Výroba sněhuláka Krise 
Pomůcky: 2x bílé ponožky, 2x barevné ponožky, 

15 polévkových lžic rýže, bílá nit, černý fix, 

oranžový fix, nůžky, lžíce, vteřinové lepidlo, 

korálky nebo knoflíky.  
 

Vyráběli jsme krásného sněhuláka z bílé 
ponožky. Sněhuláka použijeme jako krásnou ozdobu na zimu.   
Jako první si vezmeme bílou ponožku a nůžky. Ponožku ustřihneme pod patou a tam, kde jsou ustřižené obě 
strany, tak tu převrátíme na rub. Jeden konec zavážeme nitkou. Ponožku obrátíme zpět na líc a začneme do ní 
sypat rýži. Až bude ponožka plná, tak ji nahoře též zavážeme nitkou. Poté si vezmeme další nitku a uvážeme 
ji uprostřed tak, aby vzniklo sněhulákovo tělo. Ustřihneme proužek barevné ponožky na šálu a uděláme čepici. 
Fixou nebo z knoflíků uděláme oči. Nos nakreslíme oranžovou fixou. Zbylé knoflíky můžeme nalepit na tělo 
vteřinovým lepidlem nebo také nakreslit fixou.  
Sněhulák je na světě. Je určitě krásný a můžeme si ho dát k výzdobě. Já ho mám v pokoji na okenním parapetu.  
                                                                                                            Natália Novobilská, 7.A  
 

Další zprávy 



 

 

Začala školní kola vědomostních olympiád  
Po několikaleté odmlce mohli žáci 8. a 9. tříd 
prokázat své znalosti a dovednosti v olympiádě z 
českého jazyka. Při ní se klade důraz na 
porozumění textu a odstranění stylistických 
nedostatků. Další částí byla slohová práce. 
Nejlépe si vedli Jenda Neubert, Petr 
Vondráček, Klára Příhodová a Matěj Svoboda. 

Jenda s 
Petrem 
budou 

naši školu reprezentovat na okresním kole v Žatci. 
Všem děkujeme za účast a věříme, že tato zkušenost 
pro ně bude přínosem pro další studium.  
Jakub Polák, Pavel Šrůma, Tomáš Komárek a 
Eliška Brunová bodovali v dějepisné olympiádě. 
Skvěle zvládli téma totalitního režimu u nás i ve 
světě. Také zdatným historikům držíme palce do 
okresního kola!  

Mgr. Jana Švýcarová  
 
Bobřík informatiky 

Začátkem listopadu se žáci od 4. třídy až po  
9. třídy již po několikáté zúčastnili soutěže 
Bobřík informatiky. Jedná se o soutěž, ve které 
žáci řeší úlohy z oblasti informatického 
myšlení, algoritmizace, porozumění 
informacím, řešení problémů a digitální 
gramotnosti. Jsou rozděleni do kategorií podle 
věku. Níže přehled těch nejlepších. 
Gratulujeme.                        

Ing. Petra Trkovská  

 

 
 
 
 
Výsledky:  
MINI (4. a 5. ročník)  
1  Zdenek  Vaic  5.H  192 
2  Kristýna  Uhlířová  4.H  176 
2  Michael  Ohemová  4.B  176 
2  Lukáš  Hubka  5.B  176 
3  Jakub  Maier  4.B  165 
3  Eliška  Šiková  5.H  165 

 

BENJAMIN (6. a 7. ročník)  
1  Dominik  Egermann  6.H  180 
1  Matyáš  Čížkovský  7.A  180 
2  Barbora  Fusová  6.A  168 
3  Alessio  Laouadi  7.A  164 

 

KADET (8. a 9. ročník)  
1  Jakub  Polák  8.A  110 
2  Filip  Sirůček  8.A  97 
3  Petr  Heller  9.H  93 

 

 

Další zprávy 



  

Vánoce  
Těšíme se na Vánoce  
po tomto dlouhém roce  
perníčky pečeme  
u toho se smějeme.  
  
Venku sněží  
táta pro stromeček běží  
když stromeček postavíme  
tak to také ozdobíme.  
  
Všechno nám to provoní  
i to naše cukroví.   
 Klára Babušková, 6. H 
 

Za okny se chumelí  
budeme mít cukroví  
pomáháme mamince  
to jsou pěkné Vánoce.  
Diana Suková, 6. H  
 
 
Zapálíme věneček  
rozsvítíme stromeček.  
Upečeme perníčky  
a taky rohlíčky.  
Rozbalíme dárečky  
ochutnáme perníčky.  
Lenka Babušková, 6. H  
 

 
autor obrázku:  

Světlana Ivankova, 4.A 

Co by o Vánocích vyprávěl stromeček  
Dnes začíná můj vánoční život, dnes si mě přivezli. Cesta nebyla 
pohodlná, musel jsem se krčit v kufru a měl jsem na sobě nějakou 
síť. Když mě rozbalili, dali mě do stojanu a začali mě zdobit. To 
bylo velice příjemné a užíval jsem si to. Koukal jsem, jak zdobí 
celý dům, jak pečou cukroví. A po pár dnech to přišlo. Konala se 
jakási velká večeře, u které se sešla celá rodina. Po večeři pode mě 
položili nějaké dárky. Bylo hezké vidět, jak jsou děti šťastné. Asi 
dva dny na to jas začal stárnout, začal jsem rezavět a začalo ze mě 
opadávat jehličí. Ten, co mě před pár dny přivezl, mě chtěl odvézt, 
ale než to stihl udělat, skočila na mě kočka a shodila mě do krbu. 
A tak skončil můj vánoční příběh.   

  Jakub Mráček, 9. A  
 
 

 Jak si představuji Vánoce v budoucnosti 
Myslím si, že Vánoce budou o hodně jiné, než 
jsou teď. K večeři bude například sushi, 
krevetový salát místo bramborového, veganské 
řízky. V televizi nebudou dávat žádné vánoční 
pohádky, protože dojdou, a nové se natáčet 
nebudou. Možná bude digitální stromeček. 
Sníh si budeme moci objednat domů.    
Nebo už Vánoce možná vůbec nebudou. 
Važme si toho, že je máme a slavíme je 
s rodinou a blízkými.   

                              Natália Novobilská, 7. A  
autor obrázku: Míša Bezděkovský, 3.H 

 

Literární tvorba 

autor obrázku:  
Marek Panoch, 3.H 



 

Okresní kolo ve florbalu - dívky  
Naše škola se také účastnila okresního 
kola ve florbalu.   
Mladší dívky 6. a 7. ročníku odehrály 
svůj turnaj 28. 11. 2022 v konkurenci 5 
škol. Děvčata obsadila krásné 2. místo, 
které nám předurčila jediná prohra se 4. 
ZŠ. Děkuji děvčatům za bezvadnou 
reprezentaci. Jsou to: Klára 
Babušková, Lenka Babušková, 
Kateřina Kotoučková a Elena 
Rynešová ze 6.H, Marie Svobodová ze 6.A, Alice Bartošová, Eliška Kloučková a L. 
Gebhartová ze 7.H, Barbora Čáslavková, Veronika Čáslavková, Kateřina Piklová a 

Šárka Suchá ze 7.A.  
Starší děvčata odjížděla 8. 12. 2022 do 
Podbořan, kde se sešlo 9 silných týmů, které 
se utkaly formou skupin. Bohužel se jim 
nedařilo tak jako mladším děvčatům. I přes 
jejich bojovnost a nasazení obsadila 
8. místo. Také jim děkujeme za 
reprezentaci.  

Ing. Petra Trkovská 

 
 
Okresní kolo ve florbalu - chlapci  
Poslední listopadový den (30. 11. 2022) se chlapci ze 6. a 7. tříd zúčastnili okresního kola ve 
florbalu. Kluci ve sportovní hale v Lounech neměli konkurenci a bez ztráty bodu postoupili 
do krajského finále, které se bude konat v roce 2023.  
Turnaje se zúčastnili: Jakub Keprta, Ondřej 
Nejedlý, Max Riedl, Ondřej Panoch ze 6.H, dále 
Jakub Škaloud ze 7.A, Tadeáš Grunt, Vojtěch 
Šrůma, Jan Janeček (C) Šimon Studený, Petr 
Slavíček a Ondřej Sázavský ze 7.H.  
 

Okresního kola ve florbalu se zúčastnili i naši starší 
žáci (8. a 9. třída). Bohužel i přes turnajovou 
neporazitelnost mladší žáky nenapodobili a skončili 
vinou dvou remíz druzí. Turnaj byl neskutečně 
vyrovnaný. Do posledního kola bojovaly o zlato 3 školy. I přes naši výhru jsme ale o bod 
skončili stříbrní.   
Sestava  
brankáři: Adam Voráček 9.H, Vojtěch Charvát 8.H  
obránci: Matouš Patta 8.A, Jan Jenček 8.H, Pavel Jirotka a Lukáš Jarý9.H  
útočníci: Pavel Šrůma, Petr Heller (C) a Matyáš Ryneš z 9.H, Jakub Záruba, Tomáš Ekrt 
a Petr Koukal (A) z 8.A.  
Děkujeme chlapcům za reprezentaci a odvedené výkony.                        Mgr. Michal Majer 

Zprávy ze sportu 



2. desetiletí mapovala třída 9. H s p. uč. Švýcarovou.   
 
Seriál o historii školy  

2. desetiletí (1982 – 1992)  
 
V roce 1982 navštěvovalo školu 
859 žáků a o dva roky později 
dosáhla škola maxima, když do 
ní docházelo hned 949 žáků, 
dvakrát více, než pro kolik byla 
budova navržena. Celý provoz 
školy tak byl velmi organizačně 
náročný. V jedné třídě se tísnilo v 
průměru 35 žáků, ve třídách  
2. stupně dokonce 39 žáků. Tento 
neúnosný stav se změnil po 
otevření 8. ZŠ v roce 1985.  
5. 10. 1984 udělil ministr školství titul „Škola hrdiny sovětského svazu kapitána Otakara 
Jaroše.“ Slavnostní shromáždění u této příležitosti zakončil ohňostroj. V roce 1985 se 32 žákyň 
zúčastnilo celostátní spartakiády.  
Hokejové třídy  
Sportovní třídy se zaměřením na lední hokej hostila naše škola už od roku 1983. Žáky trénovali 
trenéři Slovanu TJ Louny V. Kolovratník, J. Stolín, J. Kovařík, Z. Lavička, J. Hegr, P. Stádník, 
F. Lošan či L. Lojín. Ve školním roce 1985/86 byly již tři hokejové třídy (5.D, 6.D a 7.D), 
později čtyři. Malí hokejisté museli projít lékařskou prohlídkou u sportovního lékaře. 
Absolvovali letní i zimní přípravu, a kromě mnoha hodin tréninku odehráli i několik desítek 
zápasů. Podíleli se také na dobrém stavu hokejového stadionu při řadě brigád. Kdo chtěl být v 
týmu, musel se snažit i ve škole. Dobrý prospěch byl podmínkou. Hokejisté neměli úlevy, jen 

časovou úpravu rozvrhu, aby 
mohli trénovat. V roce 1987 
byla pro sportovní třídy 
uspořádána zvláštní škola v 
přírodě, kde místo vychovatelů 
přebrali trenéři, a zajistili tak 
pro malé sportovce bohatý 
sportovní a branný program. 
Škola pořádala i svůj turnaj 
„Memoriál O. Jaroše“ pro 
školní mládež z celé 
republiky.  
Změny po roce 1989  

Společenská změna roku 1989 přinesla řadu změn i do školy. V konkurzu byla zvolena novou 
ředitelkou školy paní PaedDr. Eva Hnátková, která nastoupila do své funkce v srpnu roku 
1990. I na učitelských místech došlo k řadám změn. Začalo se vyučovat angličtině, němčině a 
francouzštině. Zájmové kroužky většinou zůstaly a přibyly i některé nové. Například díky 
nákupu počítačů mohl p. uč. Franc otevřít ve školním roce 1989/90 počítačovou učebnu a v ní 
vést i počítačový kroužek.   

Projekt 5 panelů 



         

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

                              Eliška Brunová, 8.H                                            Monika Hrbková, 7.A 

 

                  

 

 

 

                        

 

 

 

Lenka Babušková, 6.H                                                      Adéla Ševčíková, 9.A 

 
Školní špión - časopis ZŠ a MŠ Kpt. O. Jaroše Louny, 28. října 2173,  p.o.  

Vychází každé dva měsíce, další číslo vyjde v únoru 2023. 
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